



香港地貌岩石保育協會
Association for Geoconservation, Hong Kong

香港中文大學校友會聯會陳震夏紀念中學 - 地質保育：對香港的重要意義 (25-10-2013)

本會副主席蔡慕貞 Cindy 於10月25日下午為馬鞍山香港中文大學校友會聯會陳震夏紀念中學舉辦講座，連同兩義工向150名中二級學生介紹香港的地貌及地質，以“地質保育：對香港的重要意義”為題，進行了約一小時的演講。

Cindy 在簡報中以圖片解釋了地質保育及地質多樣性的基本概念，再介紹香港擁有豐富地質多樣性條件，但同時面臨都市化的一些改變所產生的壓力及沖擊，令同學了解及支持推動地質多樣性保育殊不簡單。地質公園的誕生促使更多市民喜愛岩石地貌，引起認知及興趣，進一步支持地質保育。這也證明地質公園在香港這個大都會的成立，對整體自然環境保育起了極大的推動作用。

同學們都留心聆聽，當提及馬鞍山上的特有地形時，如龍船石，更為雀躍。為增加趣味性，我們更預備一些小禮品鼓勵同學提問及作答，大家在熱烈氣氛下結束講座。

參與義工：梁秀琼、岑萬儀

CUHK FAA Chan Chun Ha Secondary School - Talk on Geoconservation: Important Means to Hong Kong (15/10/2013)

A school talk of AGHK took place in the afternoon of 25 October 2013 at CUHK FAA Chan Chun Ha Secondary School of Ma On Shan, NT. Our Vice Chairman, Ms Cindy Choi, together with 2 volunteers conducted an hour talk on “Geoconservation: Important Means to Hong Kong” to 150 Form 2 students.

Cindy introduced and briefed the beauty of Hong Kong landscape, the general ideas of geoconservation and geodiversity with pictures. She then highlighted despite boasting great geodiversity, Hong Kong faces impacts and threats posed by urbanisation. It is also never an easy task to let the students understand and hence help promote geodiversity conservation. However the Hong Kong Geopark has made a great leap in popularizing rocks and landforms, arousing the interest and cognition in the community as well as their support of geoconservation. This also proves the establishment of Geopark in the metropolitan Hong Kong has immensely facilitated a more holistic conservation of natural environment.

The students concentrated on the talk, especially when special feature e.g. “Dragon Boat Rock”, was mentioned in their vicinity at Ma On Shan. We have also given some small gifts to encourage them to raise questions for better involvement in the related subject.

Participating Volunteers: Leung Sau King, James Shum



